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ZÁPIS 

z 35. jednání Regionální stálé konference pro území Zlínského kraje 
ze dne 23. listopadu 2022 

 

 
1/35/2022 Zahájení jednání 

Jednání zahájil předseda Regionální stálé konference Zlínského kraje (RSK ZK) a hejtman Ing. Radim 
Holiš. Přivítal účastníky a hosty jednání a konstatoval usnášeníschopnost. Připomněl, že program 
jednání byl zaslán spolu s pozvánkou a zmínil, že po skončení jednání bude vyhotoven zápis, který 
schvaluje předseda RSK ZK. Účastníci zasedání mohou nejpozději do 10 pracovních dnů od rozeslání 
zápisu zaslat své připomínky k zápisu sekretariátu RSK ZK. Zápis poté bude uveřejněn na místě 
určeném RSK ZK – zajistí Sekretariát RSK na internetových stránkách RSK ZK, (https://www.kr-
zlinsky.cz/zapisy-z-jednani-regionalni-stale-konference-cl-3063.html) a rozeslán členům RSK ZK.  
 
Schválený program jednání:  

1. Zahájení jednání  

2. Změna personálního obsazení Regionální stálé konference Zlínského kraje a jejích  

    pracovních skupin   

3. Aktualizace Regionálních akčních plánů 2021+ 

    Oblast střední školství (střední a vyšší odborné školy, konzervatoře), Zdravotnická   

Pořadové číslo 35/2022 

Termín jednání 23. 11. 2022 

Popis 

Předsedající: Ing. Radim Holiš 
Přítomni: 30 (dle prezenční listiny) 
Omluveni: Lubomír Traub, MSc., Ing. Mgr. Zuzana Fišerová, Ph. D. 
Ing. et Ing. Jiří Korec, Ing. Stanislav Blaha, Mgr. Miriam Majdyšová,   
Mgr. Josef Zdražil, Mgr. Tomáš Chmela, Mgr. Jan Mochťák, Mgr. Zuzana Vojtová  
Místo jednání:  
Krajský úřad Zlínského kraje, zasedací místnost ZZK, 16. NP 
Zahájení a konec jednání:  
zahájení 13:15 hodin, konec 15:00 hodin 
Zapisovatel: Bc. Dagmar Mikulášková 

Účastníci jednání 

Členové a stálí náhradníci s hlasovacím právem: 
Ing. Radim Holiš, Ing. David Vychytil, Ing. Radek Doležel,  
Bc. Hana Ančincová, MUDr. Olga Sehnalová, Mgr. Martina Běťáková,  
Aleš Lahoda, Ing. Vojtěch Ryza, Bohumil Škarpich, prof. Ing. Vladimír Sedlařík, 
Bc. Iveta Táborská, Vít Pořízek, Mgr. Milan Filip, Ing. David Mareček,  
Ing. Martin Kobzáň, Ing. et Ing. Martin Habuda,  
Mgr. Ing. Jiří Růžička, Ing. Lucie Topolánková, Ing. Dan Žárský, Bc. Ladislava 
Hradilíková (za Mgr. Tomáše Chmelu),  
Stálí hosté: 
Ing. Lenka Kolářová, Ing. Lenka Kalužová, Ing. Jana Smutná, 
Další účastníci jednání: 
Mgr. Štěpán Nosek, Ing. Miroslava Knotková, Mgr. Lubomír Doležel,  
Mgr. Tomáš Opatrný, Bc. Dagmar Mikulášková, Bc. Dominik Dvořáček                      

https://www.kr-zlinsky.cz/zapisy-z-jednani-regionalni-stale-konference-cl-3063.html
https://www.kr-zlinsky.cz/zapisy-z-jednani-regionalni-stale-konference-cl-3063.html
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    záchranná služba 

4. Hodnocení projektů Rozvoje kulturních a kreativních center ve Zlínském kraji 

    Projekty předložené do výzvy Ministerstva kultury ČR z Národního plánu obnovy (Iniciativa 4.5.3 

     Rozvoj regionálních kulturních a kreativních center – velká kulturní a kreativní centra) 

5. Aktuální informace k využití dotací EU v programovém období 2021-2027 

    Informace z jednání Národní stálé konference, jednání Komise Rady Asociace krajů pro finanční       

    rozvojové programy, Centra pro regionální rozvoj (IROP) 

6. Dotační možnosti v oblasti energetiky a související činnosti Energetické agentury Zlínského  

    kraje  

7. Národní dotační programy a další aktuální informace z Ministerstva pro místní rozvoj 

8. Různé 

9. Závěr jednání 

 

Diskuse: 

V rámci bodu č. 1 byl schválen program jednání. K bodu č. 1 nebyla vedena diskuse. 

Usnesení bylo konsenzuálně schváleno. 

 

 

2/35/2022 Změna personálního obsazení Regionální stálé konference Zlínského kraje a 
jejích pracovních skupin 

K tomuto bodu uvedl Ing. David Mareček z Odboru strategického rozvoje kraje informaci, že 
sekretariát Regionální stálé konference ZK obdržel v průběhu předchozích týdnů požadavky na 
renominace některých členů a náhradníků členů RSK a také renominace některých Pracovních 
skupin, spadajících pod platformu RSK ZK. 
Podrobné informace k navrhovaným změnám byly zaslány členům RSK před jednáním a v průběhu 
jednání okomentovány v prezentaci. 
 

Diskuse: 

K bodu č. 2 nebyla vedena diskuse. 

Usnesení k aktualizaci členů RSK a jejích pracovních skupin bylo konsenzuálně schváleno. 

 

 

3/35/2022 Aktualizace Regionálních akčních plánů 2021+ 

V tomto bodě zrekapituloval Ing. Mareček stávající Regionální akční plány (dále jen „RAP“), které byly 
schváleny Regionální stálou konferencí Zlínského kraje 30. 06. 2022 za oblast školství (střední 
školství a speciální školy), silnice II. třídy, deinstitucionalizace sociálních služeb, zdravotnická 
záchranná služba (ZZS). U středních škol a zdravotnické záchranné služby vyvstala s ohledem na již 
vyhlášenou, resp. připravovanou výzvu potřeba provést aktualizaci těchto dokumentů. 

Aktualizace RAP – střední školy souvisí s aktualizací rozpočtů projektových záměrů krajských škol 
připravovaných k předložení do výzvy. Při aktualizaci rozpočtů musel být v RAP kvůli enormnímu 
nárůstu předpokládaných nákladů nahrazen finančně nejnáročnější projekt Střední školy hotelové a 
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služeb Kroměříž (rekonstrukce budovy A) projektem Střední průmyslové školy strojnické Vsetín 
(modernizace výuky automatizace). Dále u soukromých škol došlo k odstoupení projektu Střední školy 
letecké s.r.o. z RAP, přičemž alokace tohoto projektu ve výši 2,7 mil. Kč byla rozdělena mezi zbývající 
soukromé střední školy v RAP. Došlo tedy k aktualizaci předpokládaných celkových způsobilých 
výdajů a jejich požadované dotace EU u většiny projektů zařazených v RAP. Zároveň byly také 
zpřesněny některé popisy projektů. Kromě toho bylo po konzultaci s MMR provedeno rozdělení 
původního RAP za oblast školství (střední školy a speciální školy) na dva dokumenty, kdy tato 
aktualizace řeší pouze střední školy. Oblast speciálních škol bude zpracována v samostatném RAP, 
který bude schválen v RSK před vyhlášením výzvy IROP na tuto oblast, která je předpokládána 
v dubnu 2023. 

Veškeré provedené změny tohoto RAP byly schváleny Pracovní skupinou Vzdělávání na jednání 18. 
10. 2022 (změny u projektů škol zřízených Zlínským krajem) a poté per rollam hlasováním od 15. 11. 
2022 (změny u projektů soukromých škol). Vyhlášení výzvy IROP pro střední školy se očekává 30. 11. 
2022. 

Aktualizace RAP – ZZS souvisí se zpřesněním rozpočtu připravovaného projektu „Přístavba budovy 
výjezdové základny v Uherském Hradišti“ na základě konkrétních parametrů výzvy IROP, která byla 
vyhlášena 31. 8. 2022.  Projekt musel být upraven, což znamenalo navýšení celkových výdajů 
projektů a požadované dotace EU ve výši cca 8 mil. Kč. O tuto částku byl následně ponížen druhý 
projekt v RAP, týkající se nákupu sanitních vozidel pro ZZS ZK. V připraveném RAP – ZZS se tedy 
nemění souhrnná částka požadované dotace EU, počet projektů ani jejich zaměření či nositel, pouze 
jsou zpřesněny výdaje a související indikátory, včetně popisů připravenosti těchto projektů. 

Dle podmínek aktualizace RAP je možné provádět tuto aktualizaci nejdříve 1x za půl roku, pokud byla 
na danou aktivitu již vyhlášena výzva. U RAP – ZZS se očekává, že připravené projekty po aktualizaci 
budou předloženy do výzvy a již nebude potřeba další aktualizace tohoto RAP. Avšak u ostatních RAP 
se počítá s další budoucí aktualizací při zpřesňování parametrů projektů připravovaných do 
vyhlašovaných výzev. Toto by mělo proběhnout na začátku roku 2023. 

Diskuse: 

K bodu č. 3 nebyla vedena diskuse. 

Usnesení k aktualizaci Regionálních akčních plánů 2021+ bylo konsenzuálně schváleno. 

 

 

4/35/2022 Hodnocení projektů Rozvoje kulturních a kreativních center ve Zlínském 
kraji 

V tomto bodě sdělil Bc. Dominik Dvořáček z Odboru strategického rozvoje kraje informace 
k probíhajícímu hodnocení projektů, předložených do výzvy z Národního plánu obnovy na Rozvoj 
regionálních kulturních a kreativních center. Na minulém jednání RSK ZK byli jmenováni hodnotitelé 
projektových záměrů Rozvoje kulturních a kreativních center ve ZLK (dále jen „KKC ZLK). V současné 
době stále probíhá hodnocení projektů ze strany Ministerstva kultury ČR (MKČR) i hodnotitelů 
jmenovaných jednotlivými RSK. Původní harmonogram předpokládal s provedením hodnocení v září / 
říjnu 2022, vzhledem ke zpoždění ze strany MKČR však nejsou projekty doposud vyhodnoceny. 
Hodnocení ze strany hodnotitelů jmenovaných RSK by mělo být dokončeno do konce listopadu 2022.  
Výsledek hodnocení bude předložen ke schválení RSK ZK formou per rollam v prosinci 2022. V tomto 
bodě dále zazněla informace, že Zlínský kraj má společně s Jihomoravským krajem nejvyšší počet 
projektů, tj. 9 projektů s celkovou požadovanou dotací 757,2 mil. Kč. Alokace pro ZLK ve výzvě je 
však pouze ve výši 167 mil. Kč.  
Seznam jednotlivých projektů předložených za ZLK je v předložených materiálech a rovněž 
v prezentaci, kterou členové RSK ZK obdrží spolu s návrhem zápisu. 

Diskuse: 

K bodu č. 4 nebyla vedena diskuse. 
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Usnesení k Hodnocení projektů Rozvoje kulturních a kreativních center Zlínského kraje bylo 
konsenzuálně schváleno – vzato na vědomí. 

 

 
5/35/2022 Aktuální informace k využití dotací EU v programovém období 2021-2027 

Dalšího bodu jednání se ujal Mgr. Milan Filip, vedoucí Odboru strategického rozvoje kraje, který 
stručně informoval o aktuálně běžících programech a výzvách programového období 2021-2027. Jde 
především o přenos informací z jednání Národní stálé konference, které se uskutečnilo dne 
14.11.2022. V úvodu diskutovaného bodu byla prezentována tabulka se schválenými operačními 
programy ČR a dále byl předložen přehled výzev vyhlášených v průběhu roku 2022 vč. celkových 
alokací (více na https://dotaceeu.cz/cs/jak-ziskat-dotaci/vyzvy).  

Dále zazněla informace týkající se řešení realokací mezi operačními programy (OP), zejména z 
důvodů současné energetické krize a zesilujících negativních dopadů klimatické změny. Realokovaná 
částka 120 mil. EUR  z IROP byla navržena a schválena na převod ve prospěch OP ŽP 21+ (od 
zelené infrastruktury veřejných prostranství k energ. úsporám veř. budov a adaptačním opatřením na 
změnu klimatu). 

V prezentaci byl také zmíněn aktuální stav realizace IROP 2021+, včetně přehledu alokace související 
s územní dimenzí v jednotlivých kategoriích regionů. Obdobně také stav realizací OP TAK, OP DOP, 
OPZ+, OP JAK a OP ŽP 21+. Byla zmíněna příprava Strategického plánu Společenské zemědělské 
politiky (SP SZP) na období 2023-2027. 

V rámci prezentace bylo popsáno vymezení nižších a malých center osídlení, které bylo provedeno 
odborem strategického rozvoje kraje a schváleno Radou Zlínského kraje dne 3. 10. 2022. Toto 
navazuje na Strategii regionálního rozvoje, kde jsou vymezena vyšší a střední centra osídlení. 
Vymezením nižších a malých center osídlení byl rozšířen okruh možných žadatelů do výzev IROP.  
Více informací k tomu je k dispozici na https://www.mmr.cz/cs/microsites/uzemni-dimenze/regionalni-
rozvoj/strategie-regionalniho-rozvoje-cr-2021.  

Mgr. Filip dále stručně zmínil Národní plán obnovy (dále jen „NPO“), kde došlo k navýšení objemu 
finančních prostředků pro ČR o cca 14 mld. Kč z důvodu poklesu HDP a o dalších cca 16,7 mld. Kč 
v rámci iniciativy REPOWER EU. Předpokladem je rozdělení větší části navýšených prostředků na 
energetiku, ale jsou tam i jiná témata v jednání (dostupné bydlení, transformace cestovního ruchu, 
kyberbezpečnost…). Hovořilo se také o připravované výzvě NPO na demonstrativní projekty 5G. Měla 
by být vyhlášena v 1. čtvrtletí 2023 a navazuje na pilotní ověření 5G projektů v 5 vybraných městech či 
obcích ČR. V této souvislosti má být podpořeno 45 projektů z oblasti veřejné správy a 35 projektů 
z podnikatelské oblasti.  

Podrobněji byla popsána také oblast podpory brownfields z NPO a aktuální situace ve Zlínském kraji 
ve vazbě na výzvy na regeneraci brownfields pro podnikatelské využití, výzvy pro nepodnikatelské 
využití i výzvy na specifické brownfields. Zde byl popsán případ vytipovaného specifického brownfieldu 
v Hulíně (kulturní dům), který však nesplňuje striktní podmínku rekonstrukce, že nesmí jeho plocha 
narůst o více než 5 % původního půdorysu. 

Diskuse: 

V této části prezentovaného bodu k využitím dotací EU vzešel dotaz ze strany pana Žárského 
k problematice brownfieldů, zda 5% bylo podmínkou přijetí do výzvy. Mgr. Filip odpověděl, že výzva 
ještě nebyla vyhlášena, ale toto je podmínka přímo z Evropské komise, byť ze stejné komponenty byla 
vyhlášena podpora na podnikatelské brownfields ze strany Ministerstva průmyslu a obchodu a v tomto 
případě nebyla podobná podmínka stanovena. Očekává se, že v této souvislosti budou podány dotazy 
a proběhne jednání na MMR. 

https://dotaceeu.cz/cs/jak-ziskat-dotaci/vyzvy
https://dotaceeu.cz/cs/jak-ziskat-dotaci/vyzvy
https://dotaceeu.cz/cs/jak-ziskat-dotaci/vyzvy
https://www.mmr.cz/cs/microsites/uzemni-dimenze/regionalni-rozvoj/strategie-regionalniho-rozvoje-cr-2021
https://www.mmr.cz/cs/microsites/uzemni-dimenze/regionalni-rozvoj/strategie-regionalniho-rozvoje-cr-2021
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Dále byly v rámci tohoto bodu také předány aktuální informace z Centra pro regionální rozvoj ČR. 
Slova se ujala Ing. Lenka Kolářová, ředitelka pobočky CRR pro Zlínský kraj, která představila stručnou 
statistiku k již vyhlášeným výzvám. V souvislosti s počtem žádostí o podporu v krajích podal Zlínský 
kraj celkem 54 žádostí a je tak mírně nad průměrem v porovnání s ostatními kraji. V této souvislosti se 
nejedná o žádosti vyhodnocené, ale jedná se o podané žádosti projektů, které se nadále hodnotí. Ze 
strany příspěvku v rámci Evropského fondu pro regionální rozvoj, je výše požadované podpory pro 
ZLK 1,2 mld. Kč. Ing. Kolářová dále ukázala rozdělení podaných žádostí dle jednotlivých oblastí, 
v nichž se uchází projekty o dotaci na území ZLK. Nejvíce žádostí bylo podáno v oblasti 
kyberbezpečnosti a nejméně v oblasti sociálních služeb. Dále bylo představeno rozdělení žádostí dle 
právní formy žadatele, kdy největším žadatelem jsou obce. Dále byl představen harmonogram výzev 
do konce letošního roku a dále pak předběžně do konce roku 2023. Tento harmonogram bude však 
ještě aktualizován. V závěru zazněla informace o plánovaném semináři k vyhlášené výzvě ke středním 
školám, který bude realizován v budově KÚZK, ve spolupráci s Odborem školství, mládeže a sportu, 
druhý týden v lednu 2023. 

Diskuse: 

Pan hejtman se zajímal o situaci, kdy Moravskoslezský kraj má ve srovnání se Zlínským krajem téměř 
třikrát větší finanční objem žádostí ve výzvách IROP – o jaká témata jde a proč tolik vyčnívá nad 
ostatními kraji? Ing. Kolářová uvedla, že podrobnější informace o projektech nemá, vychází však ze 
skutečnosti, že Moravskoslezský kraj je rozlohou a počtem obyvatel větší. Ing. Mareček k tomu 
doplnil, že máme zatím jen data o projektech ze systému MS2014+, což je dobíhající období a 
z nového období zatím ještě podrobná data nejsou k dispozici. Po obdržení těchto údajů z MMR bude 
možné tyto informace porovnat, poté může být předloženo na dalším z jednání RSK ZK.  

Dále pana hejtmana zajímalo, zda je možné sledovat čerpání dotačních titulů v mezikrajském 
srovnání. Ing. Mareček k tomu odpověděl, že standardně probíhá toto mezikrajské srovnání, ať už 
celkové částky dotace EU nebo v přepočtu na obyvatele a dá se použít rovněž srovnání dle typu 
žadatele. Pan hejtman požádal zástupce Odboru strategického rozvoje kraje o toto mezikrajské 
srovnání na další jednání RSK ZK. 

Paní náměstkyně Sehnalová využila přítomnosti zástupce za MMR pana Noska a zmínila, že se na 
minulém zasedání snažila získat informaci o územní dimenzi potenciálních žadatelů výzvy IROP 31 a 
32 na následnou péči, kterou však neobdržela. Dodala, že v souvislosti se zaměřením zdravotnických 
zařízení nemůže nikdo ze Zlínského kraje být žadatelem této výzvy. Poté požádala pana Ing. Martina 
Kobzáně, vedoucího Odboru řízení dotačních projektů, o doplnění informací v této oblasti. 

Ing. Kobzáň potvrdil připomínku paní náměstkyně Sehnalové, nicméně sdělil, že jsou snahy 
upozorňovat na tento problém. Dle informací z MMR je počet potenciálních žadatelů na danou oblast 
omezen kvůli velkému převisu poptávky. Nastavení výzvy a jejich parametrů je však v kompetenci 
Ministerstva zdravotnictví a parametry byly nastavovány tak, že je nemohl Zlínský, Karlovarský a 
Liberecký kraj s aktivitami svých zdravotnických zařízení splnit. Přestože po připomínkování do této 
výzvy přibyla další aktivita, která umožňuje i v těchto krajích zřídit nové služby dle daných kódů, pro 
Zlínský kraj je toto nerealizovatelné.  

Na tuto diskusi reagoval pan hejtman, po dohodě s Mgr. Filipem, návrhem podpůrného usnesení RSK, 
kdy bude vyzvána Národní stálá konference, aby v případě dalších budoucích regionálních programů, 
byly podmínky zcela férové pro všechny kraje ČR.  

Následně byla navržena úprava připraveného usnesení č. 132/RSKZK35/22 na následující znění: 

Regionální stálá konference  

bere na vědomí 

aktuální informace k využití dotací EU v programovém období 2021-2027 
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a  

požaduje, aby žadatelé v budoucích výzvách nebyli diskriminováni v okruhu nastavených aktivit a aby 
byla zajištěna územní rovnoměrnost rozdělení finančních prostředků 

 

Jednání dále pokračovalo v předávání informací – aktuálního stavu přípravy na využití dotace EU za 
ITI Zlínské aglomerace. Slova se ujal Ing. et Ing. Martin Habuda, který shrnul aktuální přípravu ITI 
Zlínské aglomerace. Zastupitelstvo města Zlína schválilo v září 2022 strategii této Zlínské aglomerace 
a ta byla následně předložena na MMR k hodnocení. Hodnocení strategie je ze strany MMR 
zpožděno, což komplikuje další postup v přípravě tohoto nástroje. Výše alokace v integrovaném 
programu je téměř 1 mld. Kč z IROP. U OPD je dohodnuta alokace na cca 0,5 mld. Kč. Týká se 
především inteligentních dopravních systémů (150 mil. Kč) a zbytek částky je na městskou dopravu 
v elektrické frakci – trolejbusové tratě. V OP JAK je dojednána alokace 210 mil. Kč a týká se pouze 
projektů předkládaných ze strany UTB. V OP TAK půjde o částku cca 150 mil. Kč, toto však není ještě 
potvrzeno. V OP ŽP jsou zatím alokace neukotvené a nejisté. Dále je, ve vazbě na strategii, vyhlášeno 
24 výzev na sběr projektových záměrů naplňujících ITI Zlínské aglomerace. 

Aktuální stav přípravy na využití dotací EU za oblast CLLD prezentoval pan Aleš Lahoda, který na 
úvod shrnul připravenost Místních akčních skupin (MAS) v novém období. Uvedl, že všechny MAS 
mají schváleny své strategie – koncepční části. V příštím roce budou předkládány akční plány do 
jednotlivých operačních programů. Nejvýznamnější pro MAS jsou programy IROP, s celkovou alokací 
pro ZLK ve výši 588 mil. Kč. Je tam zahrnuto 10 oblastí – může být podpořena bezpečnost v dopravě, 
revitalizace veřejných prostranství, jednotky požární ochrany vč. sborů dobrovolných hasičů, mateřské 
školy a zařízení typu dětských skupin, základní školy – odborné učebny, infrastruktura pro sociální 
služby, revitalizace kulturních památek, revitalizace vybavení městských a obecních muzeí a obecních 
knihoven a veřejná infrastruktura cestovního ruchu. Každá MAS si z těchto oblastí zvolí své priority a 
finanční prostředky bude rozdělovat mezi tyto oblasti. 

Dalším významným programem je Společná zemědělská politika. Finanční prostředky podle nových 
pravidel Společné zemědělské politiky budou MAS čerpat až od roku 2024. Část prostředků z nového 
období SZP 2021-2027 (2/7 alokace) mohou MAS čerpat v letech 2022-2023 na stávající aktivity PRV 
– tzv. přechodové období. Jsou známy alokace na MAS, kde celková alokace pro ZLK činí 245 mil. 
Kč. – jedná se o podporu především zemědělských podniků, drobného nezemědělského podnikání 
v oblasti řemesel a služeb n venkově, a částečně půjde také o podporu aktivity pro obce – aktivity pro 
zlepšování služeb venkova. 

Další program je OP zaměstnanost+, nyní zde probíhá příjem žádostí akčních plánů MAS, termín je 
stanoven do 15. 12. 2022. Předpoklad je, že většina MAS své akční plány podá, ale ne všechny MAS 
dosáhnou na finanční prostředky, jelikož alokace neumožní podpořit všechny předložené akční plány.  

Další informace zazněla k OP TAK, kde je předpoklad, že MAS budou mít rozděleny určité finanční 
prostředky z celkové alokace na ČR ve výši 1 mld. Kč, podporované aktivity budou zaměřeny na 
modernizaci technologií pro malé a střední podnikatele se specifikací na robotizaci, digitalizaci apod. 

Dále se hovořilo o OP ŽP, zde je aktivita podpory projektů ze strany MAS pouze specifický cíl 1.1 
podpora opatření v oblasti energetické účinnosti, alokace je 400 mil. Kč na celou ČR. Podmínky však 
zatím nebyly stanoveny – probíhají jednání.  

Diskuse: 

K této části prezentace již neprobíhala diskuse. 

Výše navržené doplněné usnesení k aktuálním informacím o využití dotací EU v programovém období 
2021 – 2027, včetně požadavku na nediskriminační přístup žadatelů a územní rovnoměrnost 
rozdělení finančních prostředků, bylo konsenzuálně schváleno. 
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6/35/2022 Dotační možnosti v oblasti energetiky a související činnosti Energetické 

agentury Zlínského kraje 

K tomuto bodu byla na jednání přizvána ředitelka Energetické agentury Zlínského kraje (EAZK) Ing. 
Miroslava Knotková, která členy RSK ZK seznámila s aktuálními dotačními možnostmi v oblasti 
energetiky a s aktivitami, které EAZK v současnosti v oblasti energetiky realizuje.  Ing. Knotková 
hovořila především o nutnosti posílení energetické soběstačnosti kraje a poté představila realizované 
projekty, které snižují energetickou náročnost budov. U každého prezentovaného projektu 
specifikovala realizované úsporné opatření a výši úspory, resp. snížení spotřeby energie. Ing. 
Knotková mluvila o všech částech budov, kterými se zabývají a které souvisí s návrhem a realizací 
projektů -  osvětlení, otopná soustava, vzduchotechnika, měření regulací, instalace obnovitelných 
zdrojů atd. Byl zmíněn energetický management, který je zaváděn ve všech organizacích, kde EAZK 
působí a je výchozím aspektem při energetické rekonstrukci budov. Následoval přehled možností 
financování z OP ŽP pro období 2021-2027 a také přehled výzev k energetickým úsporám. Více 
informací je k dispozici na www.eazk.cz 

Diskuse: 

Pan Žárský se dotázal, zda je podpora ze strany EAZK určena jen obcím a krajským organizacím, 
anebo i neziskovým organizacím. Ing. Knotková odpověděla, že všem, kdo o tuto podporu požádají. 

Usnesení k dotačním možnostem v oblasti energetiky a k souvisejícím činnostem Energetické 
agentury Zlínského kraje  bylo konsenzuálně schváleno – vzato na vědomí. 

 

 

7/35/2022 Národní dotační programy a další aktuální informace z Ministerstva pro 
místní rozvoj 

K tomuto bodu byl na jednání přizván zástupce Ministerstva pro místní rozvoj, Mgr. Štěpán Nosek 
z Odboru strategií a analýz regionální politiky a politiky bydlení, který informoval o aktualitách a 
především o připravovaných národních dotačních programech. V úvodu své prezentace představil 
Mgr. Nosek brožuru vydanou MMR s názvem – Abeceda fondů EU, jejímž obsahem je celkový 
přehled nových programů a navrhovaných oblastí podpory v programovém období 2021-2027.  

Představeny byly rovněž výzvy IROP s vazbou na Regionální akční plány (RAP) a zmíněno bylo 
hodnocení koncepčních částí strategií a programových rámců a to jak u ITI 2021-2027, tak i u CLLD 
2021-2027. 

Stěžejní informací k národním dotačním programům bylo navýšení rozpočtu pro MMR na NDT 
novelou zákona o státním rozpočtu o 2,55 mld. Kč. Z tohoto navýšení bude realizována podpora 
následujících oblastí (podpořeni budou zejména náhradníci – projekty, na které se původně 
nedostalo) - podpora rozvoje regionů 2019+, podpora bydlení, Národního programu podpory 
cestovního ruchu v regionech, obnova obecního a krajského majetku po živelních pohromách, 
podpora architekt. a urbanistických soutěží, podpora územně plánovacích činností obcí. Dále se čeká 
na schválení státního rozpočtu pro národní dotační tituly pro rok 2023. Uvedeny byly rovněž 
připravované dílčí změny v národních dotačních programech – MMR usiluje především o zvýhodnění 
projektů z hospodářsky a sociálně ohrožených území (HSOÚ) a uhelných krajů. 

V další části prezentace hovořil Mgr. Nosek o Akčním plánu Strategie regionálního rozvoje ČR 2023-
2024 a o jeho aktuálním stavu. Poslední informace ze strany zástupce MMR zazněly k Národnímu 
plánu obnovy (NPO).  

Diskuse:  

Pan hejtman uvedl v souvislosti s národními dotačními programy a jejich cílením na HSOÚ, že Zlínský 
kraj má 6 z 13 ORP zařazených mezi HSOÚ a problematika a finanční možnosti jejich rozvoje jsou 
jiné než u 3 uhelných krajů. Zlínský kraj i jiné kraje s větším počtem HSOÚ by rády využily rozvojové 

http://www.eazk.cz/
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prostředky v oblastech, které si samy určí, kde je aktuálně největší potřeba. Ideálně by MMR mělo 
zohlednit aktuální a konkrétní potřeby v jednotlivých krajích v rámci podpory celého území.  

 

Usnesení k informacím o Národních dotačních programech a k dalším aktuálním informacím 
z Ministerstva pro místní rozvoj bylo konsenzuálně schváleno – vzato na vědomí. 

 

 
8/35/2022 Různé 

V tomto bodě nebylo cokoliv projednáváno. 

 

 
9/35/2022 Závěr jednání 

 

Navrhovaná a přijatá usnesení 35. jednání RSK ZK 

 

Usnesení    Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje  

128/RSKZK35/22   schvaluje  

navržený program jednání 35. Regionální stálé konference. 

 

 

Usnesení    Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje  

129/RSKZK35/22   schvaluje 

1) aktualizovaný seznam členů a jejich náhradníků Regionální stálé 
konference Zlínského kraje dle přílohy č. P01,  

2) aktualizovaný seznam členů Pracovní skupiny pro oblast 
Vzdělávání v území při Regionální stálé konference Zlínského 
kraje dle přílohy P02, 

3) aktualizovaný seznam členů Pracovní skupiny SMART Region ZK 
při Regionální stálé konference Zlínského kraje dle přílohy P03, 

4) aktualizovaný seznam členů Pracovní skupiny pro oblast 
cestovního ruchu v území při Regionální stálé konferenci 
Zlínského kraje dle přílohy P04,  

 

 

Usnesení    Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje  

130/RSKZK35/22   schvaluje 

 aktualizaci Regionálního akčního plánu Zlínského kraje Střední 
školství (střední a vyšší odborné školy, konzervatoře) dle přílohy 
P01, 

 aktualizaci Regionálního akčního plánu Zlínského kraje 
Zdravotnická záchranná služba dle přílohy P02. 
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Usnesení    Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje  

131/RSKZK35/22   bere na vědomí 

             informace o hodnocení projektů Rozvoje kulturních a kreativních                                                    
center ve Zlínském kraji. 

 

 

Usnesení    Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje  

132/RSKZK35/22   bere na vědomí   

aktuální informace k využití dotací EU v programovém období 2021-
2027 

a 

požaduje, aby žadatelé v budoucích výzvách nebyli diskriminováni 
v okruhu nastavených aktivit a aby byla zajištěna územní 
rovnoměrnost rozdělení finančních prostředků. 

 

  

Usnesení    Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje  

133/RSKZK35/22   bere na vědomí    

 informace o dotačních možnostech v oblasti energetiky a souvisejících 
činnostech Energetické agentury Zlínského kraje. 

 

 

Usnesení    Regionální stálá konference pro území Zlínského kraje  

134/RSKZK35/22   bere na vědomí  

 informace o národních dotačních programech a další aktuální                                                    
informace z Ministerstva pro místní rozvoj. 

      

10/34/2022 Závěr 

Na závěr jednání zaznělo, že další řádné jednání se předpokládá  v 1. čtvrtletí 2023. Předtím však 
proběhnou per rollam hlasování RSK – v prosinci 2022 k výsledkům hodnocení projektů kulturních a 
kreativních center a na začátku roku 2023 k aktualizaci RAP. 

Jednání bylo ukončeno v 15,00 hod. 

 

Ve Zlíně, dne  

 

 

 …………………………………. 

                                 Ing. Radim Holiš 
       předseda Regionální stálé konference  
             pro území Zlínského kraje 
 
Přílohy:   Prezenční listina 
                          Prezentace 
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